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Z historie Plesné - Plesenský hrad  
 

První písemná zmínka o Plesné je již v roce 1185 jako 

ves waldsasského kláštera. Průběžně se měnilo jméno osady – 

Vlizen, Flizen, Fleissen atd., ale i správcovství nad Plesnou, 

případně vlastnictví. Jedním ze  správců Plesné kolem roku 

1199 byli Erchenbrechtovi, kterým patřil i zdejší hrad. Hrad se 

nacházel v lese nedaleko od dnešní železniční stanice Plesná – 

Šneky. Místo bývá v literatuře mylně zaměňováno za hrad 

Neuhaus, ležící mimo hranice Chebska, blízko německého 

Hohenbergu. Náš plesenský hrad byl za Neuhaus označen 

poprvé v mapě Josefského vojenského mapování, které 

proběhlo v letech 1764 – 1767. 

 Hrad stával na výběžku ve svahu Bukového vrchu, ze 

severovýchodu jej obtékal bezejmenný potok. Na jihozápadě je 

dodnes dochovaný valový útvar, který nese na svém temeni 

původně cestu. Odsud byl zřejmě hrad přístupný. Jádro hradu 

bylo opevněno po okraji hradiště, po němž zbyl jen příkop a 

nízký val. Původně zde však stávala kamenná hradební zeď, 

jejíž zbytky jsou ve valu dochovány. Hlavní část hradu stávala 

zřejmě v jeho vyvýšené části na severu. Zbytky jiného objektu 

se rýsují v jižním cípu staveniště.  

Hrad byl za husitských válek roku 1429 vypálen a 

s ním i kostel a celé městečko. 

Začátkem 16. století byl hrad v držení loupežníků 

Grünů z Chebu, proto byl chebským vojskem roku 1519 dobyt 

a rozbořen. Letos si tedy připomínáme 500 let rozboření tohoto 

hradu. Škoda jen, že se nedochovaly ani trosky hradu. Ty byly 

v roce 1863 zcela odstraněny při výstavbě trati. 

 

/historie Plesné – webové stránky města Plesná/ 
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Zprávy ze základní školy 
 

3. a 4. A v Kozodoji 
 

6. 6. 2019 vyrazily naše třídy na oblíbenou farmu 

Kozodoj ve Staré Roli u Karlových Varů. Už cesta začala 

nádherně. Přijel pro nás luxusní autobus s klimatizací, což jsme 

v tom horkém počasí všichni uvítali. 

Programy „Tajemství řeky“ i „O čem mi vyprávělo 

dřevo v lese“ byly pro obě třídy poutavé a objevné. Děti se 

nenudily. Třeťáci dokonce v horkém počasí vyzkoušeli brodění 

chladivou horskou řekou, které bylo velmi osvěžující. 

Čtvrtá třída se ponořila do chladného lesa, kde 

poznávala dřeviny a stavěla hmyzí hotýlky. 

Během exkurze všichni neustále kontrolovali své staré 

známé: krávu Milušku, krocana Karla, prase Piškota… 

Cesta zpět podél řeky Rolavy byla okořeněna 

pohledem na labuť s mláďaty, kterak sedí na hnízdě a pozoruje 

nás. Celá exkurze se nám moc líbila a těšíme se na příští rok. 

 

Mgr. Alena Jelínková, tř. uč. 3. A 

 

Park Boheminium a Aquaforum 
 

Dne 17. 6. 2019 se třídy 7. A a 4. A zúčastnily 

vlastivědné exkurze do Mariánských Lázní. Navštívili jsme 

park Boheminium, v němž děti obdivovaly miniaturní modely 

významných památek z celého území České republiky. Po 

parku chodily po skupinkách, přičemž každá skupina dostala 

k vypracování pracovní list. Touto formou si žáci zejména 4. A 

měli zopakovat letošní látku o krajích ČR. 

Dolů do města jsme jeli lanovkou, což byl pro děti 

velký zážitek. Na kolonádě Maxima Gorkého žáci dostali 

rozchod a na závěr jsme si všichni poslechli Zpívající fontánu.  

Další výlet jsme podnikli dne 24. 6. a 26. 6. 2019. 

Žáci 7. třídy si jeli zaplavat do Aquafora ve Františkových 

Lázních. Vzhledem k vysokým teplotám to byla ta nejlepší 

volba pro školní výlet. Žáci si užili společné plavání a vyřádili 

se na vodních atrakcích. Po koupání jsme se šli projít po 

kolonádě a osvěžili se tam zmrzlinou a ledovou tříští. 

 

Mgr. Hana Hiřmanová, tř. uč. 7. A 

 

Náš školní výlet do ZOO  
 

Dne 21. 6. jsme my, žáci 5. A a 2. A, navštívili 

Zoopark Chomutov. Sraz jsme měli v 7.15 hodin na 

autobusové zastávce u Tosty. Do Chomutova jsme přijeli 

kolem půl desáté. Paní učitelka koupila vstupenky a šli jsme do 

Zoo. Došli jsme na zastávku Safari Expresu, kde už na nás 

čekali. Nasedli jsme a jeli. Byla to komentovaná projížďka po 

Eurosafari. Viděli jsme spoustu zvířat, dokonce i skanzen Stará 

Ves a nahlédli tak do života našich předků. Pak jsme se 

procházeli po Zoo. Viděli jsme hodně zvířat, např. zubry, 

opice, pandy červené, hady, ještěrky a želvy. Konec se blížil 

velmi rychle. Koupili jsme si něco dobrého na zub, a kdo chtěl, 

tak také nějaké suvenýry. Do Plesné jsme přijeli kolem třetí 

hodiny. Výlet jsem si užila a moc se mi líbil. Chomutovská 

Zoo je krásná. 

KN, žákyně 5. A 

 

 
 

Červen - měsíc školních výletů 
 

Na sklonku školního roku se žáci 8. A vydali do 

hlavního města Prahy. Společně navštívili historickou budovu 

Národního muzea, kde si se zájmem pohlédli nádherně 

zrekonstruované prostory a zajímavou výstavu Česko- 

slovenská / Slovensko - česká. Podle ohlasů žáků největším 

zážitkem byla návštěva Muzea Smyslů v Jindřišské ulici, kde si 

vyzkoušeli lože z hřebíků, nekonečnou disko místnost, 

kaleidoskop nebo stereogramy. Příjemným zpestřením byla 

hodinová plavba parníkem po Vltavě. Nechyběla procházka 

Pařížskou ulicí na Staroměstské náměstí. Žáci navštívili 
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nákupní centrum Palladium. Cesta vlakem do Prahy a zpět byla 

jediným odpočinkovým místem. Atmosféra byla úžasná. 

Všichni přítomní si to náležitě užili. Výlet byl bohatý nejen na 

zážitky. Z aplikace svých mobilních telefonů se dozvěděli, že 

při putování Prahou nachodili 10,59 kilometrů. 

 

Bc. Zdeňka Jandová, tř. uč. 8. A 

 

 
 

Projekt ISŠ 
 

V měsíci červnu proběhly dva projektové dny žáků 7. 

A. Dne 6. 6. 2019 v odborné učebně houslařské školy pod 

odborným vedením zdokonalovali své praktické dovednosti 

při opracování dřeva. Výsledkem byla vlastnoručně vyrobená 

dekorace do kuchyně. V prostorách zahrady v Májové ulici 

pracovali ve skupinách ve skleníku, záhoncích. Žáci měli 

možnost nahlédnout do učeben, kde žáci 3. ročníku skládali 

praktickou část závěrečné zkoušky. 

Dne 25. 6. 2019 si prošli jednotlivé školní budovy 

Integrované střední školy v Chebu. Nejvíce je zaujala učebna, 

kde je vyučována mimo jiné i robotika. Seznámili se s 3D 

tiskárnou a technologií 3D tisku. Jako suvenýr si někteří 

odnesli drobné 3D výtisky. Získali nejen základní informace o 

profesní přípravě žáků na této škole, ale prostřednictvím 

projektu si prakticky vyzkoušeli, co odborná výuka obnáší. 

 

Bc. Zdeňka Jandová, tř. uč. 8. A 

 

Exkurze Ekocentrum Cheb 
 

V pondělí 25. března navštívili prvňáci a druháci areál 

Malá farma na školním statku a středisku ekologické výchovy 

v Chebu.  

Prvňáci zjistili, jak na louce vyroste svetr: Dozvěděli 

se, jak se chovají ovce a jak jsou člověkem využívány. Ukázali 

si a zkusili, jak se zpracovává ovčí vlna od praní až 

k hotovému výrobku. Děti vyzkoušely česání, předení a tkaní. 

Zkusily si vyrobit jednoduchý výrobek. 

Druháci se seznámili s chovanými druhy 

hospodářských zvířat, jejich využitím a péčí o ně.  

Všichni žáci se dozvěděli mnoho zajímavých 

informací o ekologii, zemědělství, pěstování rostlin a chovu 

domácích zvířat. Viděli celou řadu stanovišť spojených 

s různými výukovými programy a činnostmi. Celý areál je 

obklopen záhony a skalkami s květinami, bylinkami, zeleninou 

nebo stromy a keři, nechybí malý rybníček a meteorologická 

stanice. Dále je zde spousta hospodářských budov, chlévů, 

kotců a výběhů pro zvířátka. 

Přínosem pro výuku prvouky je skutečnost, že se žáci 

dostali do bezprostředního kontaktu s celou řadou oblastí 

přírodovědy, zemědělství, chovatelství a ekologie.  

   

Mgr. Ivana Červená, tř. uč. 2. A 

Chebský fenomén  - historické krovy městských 

domů ze 14. – 20. století 
 

Dne 25. 6. jsme se my, žáci 5. A, zúčastnili 

komentované prohlídky chebských historických krovů.  

Autobusem jsme dojeli do Chebu a došli k infocentru. Tam už 

na nás čekal pan průvodce. Po přivítání nám oznámil, že se 

půjdeme podívat na chebské krovy a ať počítáme s tím, že 

budeme vycházet hodně schodů. A taky že jo. Po prvním 

výstupu nám pan průvodce vysvětlil, co je to krov. Prohlídková 

trasa byla koncipována tak, aby nám představila významné a 

řemeslně hodnotné krovové konstrukce od těch nejstarších 

dochovaných, starých více než 600 let, po poslední, vzniklé za 

obnovy městského jádra v Chebu. 

Po skončení prohlídky jsme se těšili na osvěžení a 

občerstvení. Rozprašovače s vodou na pěší zóně nás příjemně 

ochladily. Někteří si pochutnali na ledové tříšti a zmrzlince, 
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jiní zase měli boule za ušima a ládovali se kebabem. Děvčata 

prozkoumala, co nového mají v obchodě papírnictví. 

Úplně vyprahlí z úmorného vedra jsme dojeli 

autobusem domů a těšili se na podvečerní program Školní 

akademie. 

 

KN, žákyně 5. A 

 

 
 

Setkání Ekoškol Karlovarského kraje 

 
Pravidelně dvakrát ročně se Ekoškoly z Karlovarska 

scházejí na některé z nich, aby si předaly zkušenosti z vedení 

programu Ekoškola. 

Tentokrát jsme všechny vyrazily autobusem, který 

nám pravidelně platí Karlovarský kraj, do Sokolova na ZŠ 

Běžecká. Bylo nás tam jako much. Do programu se totiž v kraji 

přihlásily další dvě školy a prostory běžné třídy nám tak 

přestávají stačit. Už je nás 11. 

V Sokolově jsme naše setkání před lety začínali, teď 

jsme se tam vrátili a byli překvapeni krásnou a smysluplnou 

výzdobou na podlahách, novým questem po složité školní 

budově a výborným občerstvením. 

Po krušných začátcích se z našich setkání stala úžasná 

tradice, na kterou se těšíme, jak koordinátorky, tak žáci. 

Potřebujeme si sdělit, co nového jsme vymysleli na našich 

školách a vyslechnout, co úžasného dokázali ostatní. 

 

Mgr. Alena Jelínková, tř. uč. 3. A 

 

Ekoškoly u Radonky 
 

Jako oslavu Dne dětí se rozhodla 6. ZŠ 

Cheb – Ekoškola navštívit Plesnou, konkrétně quest 

Putování s vílou Radonkou. Domluvili jsme se a žáci 

3. A dělali průvodce stejně starým kolegům z Chebu 

a dvěma třídám prvňáků.  

Prošli jsme trasu questu, ukázali jim náš 

zázračný pramen a zamířili na Šnecký rybník, kde 

jsme si všichni opekli buřty. 

   Nejen, že jsme si všichni užili pobyt v jarním lese 

(někteří i vůbec svůj první), ale navázala se nová 

přátelství a oprášila stará. Díky za dobrý nápad.  

 

Mgr. Alena Jelínková, tř. uč. 3. A 

 

 

 

 
 

Červen ve školní družině  
 

Měsíc červen patří mezi žáky k nejpopulárnějšímu 

měsíci, jak v roce školním, tak kalendářním. Všichni jsou plni 

očekávání, jaká dobrodružství zažijí o prázdninách. Proto i ve 

školní družině jsme děti navnadili a společně si vyprávěli, co 

vše nás čeká. Vyhodnotili jsme přírodovědnou soutěž a děti 

byly podle výsledků oceněny.  

Červen v družině pestrý byl, k prázdninám nás 

všechny přiblížil. Slunečné předprázdninové dny jsme trávili 

co nejvíce na školní zahradě. Rozloučili jsme se s dětmi 

zmrzlinovým posezením, popřáli jsme si krásné prázdniny a 

všichni se budeme těšit na shledanou v září.  

Vychovatelky ŠD 
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Městská knihovna Plesná 
 

 

Celé Česko čte dětem – Městská knihovna v Plesné 

 
Ve čtvrtek 20. června jsme se sešli s dětmi na 

posledním předprázdninovém čtení. Téma bylo nejen 

prázdninové. Pověsti z knihy Půl kopy do kopy, pohádek a 

pověstí z celých Čech daly dětem typ na výlety. Byla to pověst 

o statečném autíčku, která se váže k Mladé Boleslavi a přečetl 

ji dětem Pavel Sýkora. Další pověst O Dorotce, Jakubovi a 

rozmarýně nás zavedla do Prahy. Povídání o hradu Sloup, jeho 

kamenných schodech vytesaných do skály, které známe 

z pohádek, bylo dalším z návodů. Děti doplňovaly rychlokvíz, 

přesmyčky, přísloví, křížovky. Hádaly názvy krajových jídel, 

co je například vošouch, cmunda, kramfleky a mnoho dalších.  

Proč se slaví Mezinárodní den dětí a jak vznikla zmrzlina? Že 

nevíte? Zeptejte se svých dětí. Všichni naši věrní návštěvníci 

akce Celé Česko čte dětem dostaly na závěr Pamětní list, jako 

vzpomínku na naše setkání. Pro děti jej zveršovala Míla 

Vrbová. Děti mohou o prázdninách vytvořit, jako již každý rok, 

„Deník z prázdnin“. Jaký bude, záleží jen na nich. Odměněny 

budou všechny deníky a jejich vyhodnocení proběhne na 

vánočním čtení.  

Děkuji Míle Vrbové a Pavlu Sýkorovi za čas a práci, 

kterou dětem celoročně věnují. 

Přeji všem svým čtenářům slunečné prázdniny.  

                                         Dana Placatková, vedoucí MK Plesná 

 

Pasování prvňáčků na čtenáře v Městské 

knihovně v Plesné 
 

Úterý 18. června patřilo v městské knihovně 

prvňáčkům. Děti přišly se svými pedagogy do klubu MKS. 

Tady je čekala pravá Ježibaba, princezna Abecedka a její 

tatínek král. A protože Abecedka byla líná, nechtěla se učit 

písmenka a nejdůležitější byl pro ni mobil a sluchátka, tak jí 

musely děti ukázat, jak už dokáží písmenka psát a jak umí číst.  

Všem dětem psaní šlo, jen čtení ještě budou dohánět o 

prázdninách i v novém školním roce. Jinak by si je Ježibaba 

vzala do své perníkové chaloupky, a co by je čekalo, to viděli a 

slyšeli všichni na vlastní oči a uši. Prvňáčci byli pasovaní na 

čtenáře, pasoval je sám pan král za dohledu princezny a 

Ježibaby. Každý žáček byl odměněn čarodějnicí, a to knihou, 

sladkostmi a perníkovou medailí.  

Děkuji všem dětem, jejich učitelkám a paní 

Votrubové, zastupitelce města, která přišla děti pozdravit, za 

jejich návštěvu.  

Velké poděkování patří knihovnicím z knihovny ve 

Františkových Lázních, které si pro děti připravily krásný 

program.  

                           Dana Placatková, vedoucí MK Plesná
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Nové knihy: 
 

Lauren Christina  Božský Bastard 

Conefrey Mick  Duchové K2- na vrchol hory smrti  

Hošková Blanka Horko domácího krbu  

Hošková Blanka Kamilenky  

Čiháková-Noshiro 
Vlasta  

Mitsuko  

Julien Maude Pod zámkem  

Giebe Karine Pouhý stín  

Véran Samantha  Sedm dopisů z Paříže: inspirováno 
životem 

Cram Carol M.  Toskánské věže  

Beranová Zuzana Všechny vůně Afriky  

Kold Jesper Bugge Zimní muži: román o hrůzách války  

  

STŘÍPKY Z HISTORIE - Kronika města Plesná 1945-1951 

 
Město Plesná – Šneky

 

Před květnem 1945 měly Plesná i 

Šneky 5 000 obyvatel. Od května 

se vytvořila Místní správní komise 

a prvním předsedou byl zvolen od 

1. června do 15. července Alois 

Sviták. Dalšími byli od  

16. července do 24. října 1945 

Karel Hájek, od 25. října 1945 do 

31. května 1946 Emil Hrouzek. 

V té době doléhaly na vedení města stále větší úkoly. 

Zjišťovaly se osoby nehlášené, neboť se dostaly do pohraničí 

s prvními poctivými osídlenci i živly, které se snažily kořistit a 

využívaly zmatků. Byl dán do provozu místní biograf „Máj“. 

Josef Tůma byl pověřen ustanovením místního dobrovolného 

sboru hasičů. N.S.K. byla zmocněna odebírati části bytového 

zařízení po Němcích pro české přistěhovalce. Od 7. listopadu 

byli Němci, kteří přicházeli v úvahu do odsunu, přestěhováni 

do bytů horších. Národní správu nad spořitelnou a záložnou 

převzal ředitel měšťanské školy Píchovec. Všechny německé 

potravinářské a pekařské živnosti byly s okamžitou platností od 

7. listopadu 1945 

uzavřeny. Likvidaci 

obchodních živností 

provedl Strachota a 

Svoboda, 

obuvnických firem 

Schejbal a likvidaci 

pekařských živností 

Macák a Hron. Bylo 

celkem likvidováno 8 

koloniálních obchodů, 

2 pekárny a 2 textilní 

obchody.  

21. listopadu 1945 

došlo k českému 

přejmenování ulic. 

Dne 2. ledna 1946 

došlo k prohlídkám u 

německých zemědělců a bylo jim zabaveno 214 q obilí. Dle 

sčítání ku dni 16. 1. 1946 vzrostlo obyvatelstvo české a 

slovenské národnosti na 313. Dětí do 6 let 43, do 18 let 32, 

mužů 140 a žen 98. Dne 23. 1. 1946 dochází k volbě do MSK. 

Předsedou se stal opět Emil Hrouzek, člen KSČ, 

místopředsedou Václav Bosák za sociální demokraty, 

finančním referentem Václav Joža. Dne 27. dubna 1946 došlo 

k dějinné události: provedl se první odsun Němců - 21 osob. 

Tyto odsuny pak pokračovaly v několikadenních intervalech až 

do října 1946. Celkem bylo odsunuto ze Šneků 1 215 osob a 

z Plesné 2 172 osob. 

Od dubna 1946 do 2. července 1946 byl zvolen za předsedu 

MSK František Vávra a od 3. července 1946 Karel Hoffmann. 

Tento nastupoval již jako první předseda Místního národního 

výboru. Dne 5. září byl stav obyvatel mimo Němců 

připravených k odsunu celkem 685 Čechů, 495 Němců a 19 

cizinců. V Plesné bydlela též žena z Lidic Božena Kovářová 

v čp. 236. Dne 16. ledna 1947 byl odstraněn pomník 

německých padlých. Dne 16. ledna přichází 1000. občan, paní 

Kadlecová se svým synem. Synovi byla předána spořitelní 

knížka na 500 Kčs a jí byl zaslán MSK děkovný dopis.  

12. dubna Československý státní rozhlas vysílá o Plesné,  

o jejích dějinách i o budování po roce 1945, a to ve 20.30.  

2. září dochází k volbě do Místního národního výboru. 

Předsedou se stal Jaroslav Macháně. 7. května 1947 je tento 

počet obyvatel: Čechů a Slováků 960, cizinci 31, Němců 216, 

Němci specialisté 196, antifašisté 39, smíšená manželství 22. 

Dnem 29. července 1948 dochází ke sloučení obcí Plesná a 

Šneky. Předsedou nového Místního národního výboru se stal 

Otta Janek a 9. dubna 1949 dochází opět ke změně MNV: 

místo Janka byl prozatímně zvolen Václav Malý. 23. července 

1949 byl utvořen Svaz bojovníků za svobodu. 26. září 1949 

byly zřízeny Komunální 

podniky, které slučovaly 

všechny živnosti pod 

jediné vedení pod státní 

dozor. 6. října 1949 došlo 

k volbě do MNV, 

předsedou se stal Václav 

Malý. Dne 21. 1. 1950 

uzavřel předseda první 

sňatek na MNV. 25. 2. 

1950 byl ustanoven 

Spolek zahrádkářů, 

zakladatelem se stal 

Bučinský. 20. 4. 1950 čítá 

město kolem 1570 

obyvatel, starších 20 let je 

1050. Obyvatelstvo tvoří 

75% dělníků, 10 % 

zemědělců a 15% úředníků a jiná povolání. 

28. února 1950 byla vládním nařízením provedena 

reorganizace MNV. Předsedou se stal František Merhout.  

23. června 1951 postihla Plesnou živelná pohroma. Obrovská 

vichřice poškodila 400 domů, její sílu lze posoudit z toho, že 

odnesla tovární střechu o rozměrech 70m x15m do vzdálenosti 

100 metrů. Tato vichřice způsobila škody v ceně 7 mil. Kčs.  

  

/pokračování příště/ 
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Na zastávce 
 

Když jsem se ve druhém pololetí minulého století 

postavila prvně před nově zavěšené zrcadlo v koupelně našeho 

bytu, uviděla jsem v něm jen mírnou šešulku na své hlavě. Inu, 

na tři vysoké chlapy nemám. Ani na špičkách! Nedávná 

zkušenost mě vrátila zpátky do časů mládí. 

Na zastávce autobusu mě čekalo stejné překvapení při 

pokusu zjistit odjezd a příjezd. Na nově nainstalovaných 

stojanech s hrdým označením provozující autobusové firmy se 

pěkně vyjímají nepoškozené jízdní řády.  Ale ouha! Nejprve 

jsem musela zvrátit hlavu nazad tak, že měl můj vaz a krční 

obratle namále, stejně jsem nic nezjistila. Pak mě při zpětném 

pohybu pro změnu spadly brýle na zem. Když už jsem si 

myslela, že jsem tuhle „vysokou záhadu“ vyluštila, zase jsem si 

nic nepřečetla – neměla jsem brýle na dálku, tedy spíše „na 

vysoko“. 

Poťouchle jsem začala pozorovat ostatní přicházející 

cestující – a koukejme? - u všech „mrňavek“ stejné. A ty 

jedovaté komentáře! Tedy ty už tak poťouchle nezněly. 

Tak nevím, budeme si v baťůžku na zádech nosit 

„stoličky“ nebo nám malým naše město daruje ke Dni žen 

skládací „štafličky“? Úsměvné, že? Už se vidím. Co s tím 

tady? Když to jinde jde bez těchto problémů…  U svého 

zrcadla jsem si musela poradit sama, zde to nechám na 

kompetentních a především rozumně uvažujících lidech a budu 

se těšit, že to půjde i u nás. „Tak zase někdy na zastávce!“   

Vítězslava Pospíšilová 

 

Fotbalové utkání Plesná Bad Brambach 
 

Z podnětu, který vzešel od pana Adlera z Bad 

Brambachu, se v červnu uspořádalo na „umělce“ za základní 

školou v Plesné fotbalové utkání mezi žáky základních 

škol Plesná a Bad Brambach. Při nástupu obou mužstev 

vypadali Plesenští tak trochu nepřipraveně, neboť se 

nedopatřením zapomnělo na dresy. To ovšem našim hochům 

vůbec nevadilo a své umění na hřišti ukázali i bez jednotných 

dresů hned v první minutě utkání, kdy začala padat jedna 

branka za druhou. Naši kluci byli sehraní a draví a o pěkné 

akce zakončené gólem nebyla nouze. Nutno ale podotknout, že 

měli výhodu jak věkovou, tak i mírou zkušeností. Protože 

zatímco většina našich chlapců hraje fotbal buď ve Skalné nebo 

v Chebu, děti z Bad Brambachu s fotbalem teprve začínají. 

Bylo však patrné, že i oni se snaží o týmovou spolupráci a že 

teorii fotbalu mají naučenou. Snažili se přihrávat a i přemýšlet 

o hře, ne se jen slepě honit za míčem. To však na naše žáky 

nestačilo a tak utkání skončilo více než patnácti góly pro 

domácí a jedním pro hosty.   

Na zápas přišlo samozřejmě i pár fandících z obou 

měst, pro které bylo zajištěno občerstvení a pití zdarma. Počasí 

nám také přálo, tak doufáme, že se zde zase sejdeme, třeba i 

v hojnějším počtu.  

Doris Bigasová, MKS Plesná 

 

Setkání zastupitelů města Plesná a Erbendorf 
 

V rámci projektu "Česko-bavorská válečná a 

poválečná historie a společná geologická minulost" 

(Revitalizace objektu bývalé textilní továrny Tosta) se konala 

další schůzka zastupitelů obou měst. Zatímco v Plesné se již 

započalo s demoličními pracemi a dále se zpracovávají další 

plány a rozpočet, v Erbendorfu museli projekt kompletně 

změnit. Důvodem ke změně bylo zjištění, že původní objekt, 

který zastupitelé zvolili jako předmět rekonstrukce, není 

z mnoha důvodů vhodný. Jedním z důvodů byl ten, že 

plánované muzeum by bylo umístěno v patře, což by bylo 

nepraktické a především pro starší občany odrazující. Město 

tedy vybralo jiný objekt k realizaci a na této schůzce seznámili 

plesenské zastupitele se změnami projektu, s financováním a 

vizualizací. Následně si zastupitelé novou budovu prohlédli a 

seznámili se i s její historií.  

Po této schůzce se všichni společně vydali na výlet. 

Cílem bylo stavení v přírodním parku Steinwald, nazývané 

Waldhaus. Zde čekalo na zastupitele pohoštění v malé 

restauraci v přízemí.  V patře nedávno zrestaurovaného domku 

vprostřed lesů se nachází informační centrum Bavorských 

státních lesů a také Geoparku Bavorsko-Čechy a přírodního 

parku Steinwald.  

Běžný turista se ke stavení dostane pouze pěšky. Cesta 

je nenáročná, ale vcelku dlouhá. Ovšem výhled je překrásný, 

dohlédnout se dá až na české hranice a cestou je dokonce i 

dětské hřiště. Po zhlédnutí krás Steinwaldu se můžete 

občerstvit právě v „Lesním domě“. Otevřeno zde mají pouze o 

víkendech, ale o turisty prý není nouze. Z jídelního lístku si k   

jídlu a pití vybere snad každý a klid a krása tohoto stavení 

člověka přímo okouzlí. 

Město Erbendorf nás tímto výletem opět příjemně 

překvapilo a my jsme jim jejich pohostinnost oplatili pozváním 

na plesenský Bierfest.  

Doris Bigasová, MKS Plesná 

Ilustrační foto – zastávka v Chebu 
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Bierfest 2019 
 

Čtvrtý ročník plesenského Bierfestu proběhl v sobotu 

13. července. Předpověď počasí se co hodinu měnila a tak bylo 

do poslední chvíle překvapením, jestli nám i letos bude počasí 

přát či jestli pěkně zmokneme. Ale kupodivu hrozící déšť 

nikoho neodradil a náměstí se brzy zaplnilo dětmi i dospělými. 

Nakonec nám přeci jen i štěstí přálo a na odpolední dětský 

program vysvitlo sluníčko. Děti si zasoutěžily na chůdách, 

parádních motokárách, vyzdobily místo před pódiem kresbami 

křídou a tvořily bubliny. Drobné ceny za jejich snahu a celý 

Milanův program jim vykouzlily úsměvy na rtech a děti zářily 

spokojeností. Po celý zbytek odpoledne a i večera bylo teplo a 

jen sem tam nás ovlažil lehký deštík, před nímž jsme se mohli 

schovat do dvou velkých stanů, které nám zapůjčil SDH 

Plesná.  
 

 
 

Souběžně s Bierfestem probíhal na fotbalovém hřišti 

zápas mezi TJ Jiskra Plesná a SSV Bad Brambach, kteří byli 

také hosty festu a po ukončení zápasu se přišli na náměstí do 

Šneků občerstvit. Dále pozvání přijali i z partnerského města 

Eichenzell a Erbendorf. Starosta Petr Schaller a místostarostka 

Alena Jelínková všechny přivítali a tím oficiálně zahájili 

Bierfest. Program pokračoval vystoupením ženského 

pěveckého sboru Femina Musica z Bad Brambachu. Na 

podium vystoupilo deset krásných žen a svižnými a moderními 

skladbami bavily publikum téměř hodinu. 
 

  
 

Po nich následovalo vystoupení kapely Fox Band, 

kterou již někteří znají z městského plesu nebo z maškarního 

bálu. Ale kapela je opravdu vynikající, proto jsem je pozvala i 

na náš Bierfest, aby je měli možnost vidět i ti, kteří neholdují 

plesům. Samozřejmě nezklamali. Mimo známé taneční písně si 

zpěvačka se ctí „vystřihla“ i náročnější kousek od kapely 

Nightwish, Sun Sleeping. Po dvouhodinovém vystoupení 

následovala již tradiční Milanova „Oldies diskotéka“. Vydatný 

déšť přišel až před půlnocí, ale ani ten tančícím nevadil a 

v kapkách deště tančili až do konce festu. 
 

 
 

Letošní nabídka na stáncích byla opět široká, řekněme 

zase o chlup vychytanější než v předchozích letech. Pestrá 

nabídka piv se rozrostla i o ochucená nealkoholická piva, což 

ocenily některé dámy, možná i řidiči. Co se jídel týče, samotný 

fakt, že se po něm jen zaprášilo, svědčí o tom, že stálo za to 

ochutnat. Kromě klasického masa na grilu, klobás a bratwurstů 

nabízely místní organizace například i chilli con carne, langoše, 

kukuřici, grilovaný hermelín nebo hamburgery a další dobroty. 
 

 
 

Děkuji všem, kteří stáli za přípravou celého zázemí 

Bierfestu, všem zúčastněným prodejcům, agentuře Abel, 

děvčatům z Femina Musica i Fox Bandu za vynikající 

vystoupení. Ale především děkuji vám, návštěvníkům, že vás je 

stále více a že vás toto setkání stále baví. Děkuji za vesměs 

velmi pozitivní ohlasy, ale i za konstruktivní připomínky a 

nápady.  

Doris Bigasová, MKS Plesná 
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31. srpna 2019 

 

CYKLOVÝLET 
 

 

 
 

 

Čtvrtý ročník akce s partnerským městem Pottiga se uskuteční 

poslední prázdninovou sobotu 

 

 
 

Zúčastnit se mohou všichni cyklisté na svých kolech 

 a elektrokolech nebo námi zapůjčených elektrokolech. 

Trasa cca 70 km 

Rezervace do 28. července!!! 

 

 

 
 

 Setkání českých a německých účastníků v MKS Plesná v 8.30 hodin  

- Společné občerstvení a káva, seznámení se s ovládáním elektrokola. 

 9.30 hodin společný odjezd směr Bad Brambach 

 První delší pauza po náročnější etapě, zhruba po 13 km v Krásné u Aše 

 Druhá pauza na oběd v Hofu 

 Cíl cesty je u Durynsko-českého informačního centra v Pottize. 

 Občerstvení na místě a předání účastnických listů z rukou starosty obce. 

 Návrat do Plesné zhruba v 19.00 hodin 
 

Startovné: 

Za vypůjčení elektrokola 300 Kč, ostatní 100 Kč 

Občerstvení po cestě zdarma 

Rezervace na tel. č. 603 186 200 nebo 354 596 504. 

Platba v kanceláři MKS v prvním patře nebo v městské knihovně. 
 

Od roku 2016 je každoroční 

cyklovýlet nedílnou součástí partnerství 

města Plesná a obce Pottiga. Ani letos 

tato akce nebude chybět. Tento 

cyklovýlet není závodem, ale měl by být 

příjemnou společnou projížďkou. Trasa 

vede po vyznačených cyklotrasách nebo 

silnicích, ale i nezpevněných cestách. Není 

vhodná pro závodní kola. Po cestě jsou 

plánovány dvě delší přestávky. 

 Každý účastník jede na vlastní 

zodpovědnost, rychlost jízdy se 

přizpůsobí fyzické kondici účastníků. 

Nebude chybět ani doprovodné vozidlo 

a zdravotník pro případné komplikace. 

Zapůjčení elektrokol bude hromadné a 

počet míst pro transport zpět je 

omezen, proto je nutná rezervace! 
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PRÁCE MINIBAGREM 
TOMÁŠ HENEŠ 

777 594  435 
E-mail: bagrlevne@email.cz 

www.bagrlevne.cz 

INZERCE 
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Vážení občané, 

koordinátor integrovaného dopravního systému 

Karlovarského kraje se na nás obrací s žádostí o spolupráci při 

přípravě jízdních řádů autobusových linek. Proto si dovolujeme 

požádat občany města Plesná o maximálně věcné a 

odůvodnitelné připomínky k současnému jízdnímu řádu. 

Případné podněty prosím uplatňujte nejpozději do 31. 8. 2019. 

Pište na adresu Plesna@mestoplesna.cz. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

Redakce děkuje všem přispěvatelům. Uzávěrka každého čísla je do 28. dne předchozího měsíce. Příspěvky předejte na adresu redakce. 

Redakce neodpovídá za obsah dodaných článků a obsah článků nemusí vyjadřovat názor redakce. 
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Bigazová Viktorie Kotvová Anna 

Mladěnková Hana Scherbaumová Marie 

Kukačková Vilma Mozik František 

Šmídová Věra Mokrá Marie 

Kubešová Marie Rybová Růžena 

Salva Pavel  

Slavík Jaroslav  

Lysová Anna  

Banut Jan  

Ryba Jiří  

Špryňar Václav  

Gavorník Jozef  

Hottmarová Marie  

Banutová Jana  

BLAHOPŘEJEME 

 

V měsíci červnu 2019 oslavili  

významné životní výročí tito občané: 

 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 

(redakce a SPOZ) 
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